
RADNIČNÍ NOVINY PRO OBČANY LITNĚ   

Milí sousedé,  

podobně jako v dubnovém čísle je i ten-
tokrát pravidelný sloupek Slovo starosty 
slovem a většinovým postojem celého 
zastupitelstva. Proto si dovolím jen úvod 
do toho nadmíru komplikovaného téma-
tu. Naše společné vyjádření se týká  
v minulém čísle otevřeného problému 
vlastnictví pozemků, na nichž stojí liteň-
ská mateřinka. Vlastník pozemků společ-
nost Stříbrný potok (Reality Develop-
ments), dále jen SPRD, svolal ústy svého 
jednatele pana Durase setkání do Javoro-
vé ulice na středu 19. května. Slyšeli jsme 
mnoho nepravd nebo překroucených 
skutečností, proto je budeme v tomto 
vydání vyvracet. 
 Důležité je si uvědomit, že Městys 
Liteň (ML) doslova bojuje se společností 
SPRD už od roku 2007, kdy tato koupila 
od restituentů liteňské panství. Záměr 
developera je umožnit v Litni výstavbu až 
200 domů. Aktuálně připravované parce-
ly v počtu cca 60 parcel mají nyní hodno-
tu 60 parcel krát velikost 1.000 m² krát 
cena 6.000 Kč/m², což je 360 milionů 
korun. Od tohoto faktu je třeba si odvo-
dit záměr SPRD. Není jím jakákoli prospe-
rita Litně, ale jen a jen vlastní byznys.  
A přesně takhle se zástupci SPRD vyjádřili 
na jednání na podzim 2019, když řekli, že 
je mateřská škola nezajímá, že to je věc 
ML, a že oni jsou bysnysmeni.  
 Dále je důležité nepominout fakt, že 
Dohoda z roku 2011 vznikla z popudu 
tehdejšího starosty Karla Klimenta a vůle 
zastupitelstva, které v letech 2007–2011 
dělalo podobné, ne-li úplně stejné věci, 
jako nynější zastupitelstvo, respektive 
nynější zastupitelstvo postupuje jako to  
v letech 2007 až 2011. Už tehdy byla na-
vržena změna územního plánu, už tehdy 
byl na stole požadavek na převod pozem-
ků školky a Hrubovny. Protože ML mezi-
tím přišel v letech 2014–2017 o možnost 
koupit od státu vodárnu, kterou na sebe 
z neznámých příčin převedl SPRD, pozice 
ML vůči SPRD se ještě zhoršila. 

 KVĚTEN 2021 

Jednatel společnosti Stříbrný potok Reality Developments (SPRD) Matthew 
Václav Duras pozval 19. května v 18 hodin obyvatele městyse Liteň na schůz-
ku do Javorové ulice, kde chtěl vyjádřit svůj pohled na situaci týkající se liteň-
ské mateřské školky. 

Adam Simandel nám poslal pohled z Mramoru do krajiny. Děkujeme! A těšíme se 
na další fotografie na zpravodaj@mestysliten.cz. 

Slovo starosty Setkání s Matthew Václavem Durasem aneb  
Proč se pan Duras brání písemnému vyjádření 

Pokračování na straně 2 

FOTO MĚSÍCE 

O čtrnáct let trvajícím sporu jsme psali 
v dubnovém Liteňském zrcadle. Situací 
se zabývá radnice a zastupitelstvo na-
prosto v souladu s postupem předcho-
zích starostů, a to od roku 2007,  
o čemž je možné se přesvědčit prostu-
dováním zápisů z veřejných zasedání 
zastupitelstva.  
 Aby byli zastupitelé za Nezávislé 
tzv. v obraze, zúčastnili se setkání  
v Javorové ulici také. Doufali, že se jim 
konečně podaří pochopit „ucelený po-
hled a názor na situaci“ ze strany SPRD, 
protože z komunikace jednatele Dura-
se a ředitele Čermáka nevyplývá bohu-
žel nikdy nic jasně a oba pánové si ve 
svých vyjádřeních protiřečí. Před schůz-
kou místostarostka všechny zastupitele 
za Nezávislé zdvořile požádala, aby se 

nijak přehnaně nevyjadřovali – jednak 
to byla akce pana Durase, a jednak 
nechtěla, aby se ze setkání stala 
„překřikovací fraška“. Pan Duras na 
schůzce chtěl sdělit svůj pohled na věc, 
a ten také sdělil. Lze konstatovat, že 
zastupitelé za Nezávislé plně souhlasí  
s panem Durasem v jedné věci, a to je 
pošramocená vzájemná důvěra.  
I proto na schůzce chtěli nabídnout 
panu Durasovi prostor v Liteňském 
zrcadle, aby byl jeho pohled písemně 
zaznamenán. Pan Duras ale ve své řeči 
několikrát velmi důrazně uvedl, že ne-
preferuje písemné texty, nýbrž věří na 
to, co se ústně dojedná, a uznává 
gentlemanské dohody.  
 

Pokračování na straně 2 

Pokračování na straně 2 
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Pokračování ze strany 1 

Tvrzení pana Durase, že chce udělat coko-
li pro ML, jsou jen slova. Činy SPRD jsou 
zcela opačné a pozici ML zhoršují.  
 Minulou středu jsme slyšeli, jak se 
SPRD zasloužila o čističku odpadních vod 
(ČOV) v Litni. Není to pravda. Pan Duras 
umístil své stany blízko objektu ČOV. Uka-
zoval všem „čovku“ a ukazoval na své 
prázdné parcely. Tím dokazoval, že ML 
nedodržuje Dohodu z roku 2011. Ubezpe-
čujeme všechny, že dohodu dodržujeme. 
Pan Duras na přímý dotaz neuměl říci, 
které konkrétní ustanovení ML porušuje. 
S čistírnou se to má tak, že měla stát  
v Bělči ve Vatinách (dodnes je tam na ni 
územním plánem vyhrazené místo). Pro-
jekt byl zpracovaný na současné odkanali-
zování Litně a Bělče. Tento projekt nehrál 
do karet SPRD, protože by museli tlačit 
svoje splašky do kopce. Postavení ČOV  
v Litni bylo ústupkem společnosti SPRD, 
aby měla snadné napojení na kanalizaci  

a zároveň vodovod, který je do ČOV zave-
den. Tento fakt významně snížil finanční 
náklady SPRD a zvýšil cenu jejich pozem-
ků. Za změnu pozemku pro ČOV a oběto-
vání Bělče a jejího odkanalizování měl ML 
protihodnotou získat pozemky školky. Je 
smutné, že důvody, kvůli kterým vlastně 
dohoda vznikla, nakonec ve smlouvě vů-
bec nejsou. Pozemky školky ze smlouvy 
vypadly. Na jejich převod si pan starosta 
Kliment a pan developer Duras podali 
před svědky ruku. Chce se říci jen… 
 Všechno, co říkáme a píšeme, může-
me podložit písemnými důkazy nebo svě-
deckými výpověďmi, zápisy ze zasedání, 
výpisy z korespondence apod. Na rozdíl 
od pana Durase, který preferuje ústní 
podání, preferujeme písemné podání. 
Pan Duras má dveře do našich radničních 
novin otevřené a může zde svoji verzi 
publikovat. Další informace najdete ve 
společném článku v tomto čísle. 

 S přáním hezkého léta 

 Váš Filip Kaštánek, starosta 

 
Moderátor večera následně v diskusi nedal možnost promluvit místostarostce 
městyse Liteň, která se přihlásila o slovo. V té chvíli moderátor diskusi velmi 
rychle ukončil. Ten, kdo se zaštiťuje gentlemanskými dohodami, se zachoval 
velmi negentlemansky. Protože nebylo paní místostarostce umožněno promlu-
vit, rozhodli se zastupitelé za Nezávislé setkání opustit. Připomínáme, že gentle-
manskou dohodu o předání pozemků školky stvrzenou podáním ruky před 
svědky uzavřel již pan starosta Kliment v roce 2011. K převodu pozemků však 
stále nedošlo. Protože víme, že pan Duras Liteňské zrcadlo pečlivě sleduje, nabí-
zíme mu tímto prostor k písemnému vyjádření „svého pohledu na věc“, protože 
se vší úctou jeho slovům po zkušenostech z posledních měsíců nemohou zastu-
pitelé za Nezávislé věřit. 
 K tomu, co na schůzce zaznělo, si dovolujeme  vyjádřit poznámku k výdajům 
na právní služby, protože z řečeného v Javorové ulici mohlo vyplynout, že ML 
má zbytečné výdaje na právní služby. Nelze jednat s právníky protistrany bez 
vlastního právníka. Je potřeba zdůraznit, že ML připravuje s právníky jen to, co 
je nezbytně nutné. Jeden příklad – v dohodě z roku 2011 není povinnost ML 
převzít infrastrukturu v oblasti pod nádražím, nicméně ML je ochoten ji převzít 
za určitých podmínek (např. převod pozemku pod MŠ na ML) a k tomu byla 
připravena smlouva (resp. jen poupravena, protože velmi podobnou má ML  
s ostatními developery – panem Janským, panem Hampejsem a panem Saneis-

trem). Pan Duras na návrh smlouvy několik měsíců nereagoval a pak kontakto-
val ML s požadavkem, že si chce infrastrukturu provozovat sám. Protože to musí 
ML ze zákona umožnit, byl nucen kvůli změně požadavku pana Durase připravit 
novou smlouvu. Na tento návrh pan Duras nereagoval dlouhých 19 měsíců, 
přičemž v mezidobí podal pan Duras na ML stížnost u krajského úřadu na po-
stup městyse. ML musel tedy s právníky zpracovat odpověď, aby krajský úřad 
potvrdil správnost jednání ML. 

Co zaznělo na setkání a co rozhodně není pravda: 

ML v ničem neporušuje dohodu z roku 2011! Z řečeného mohlo vyplynout, že 
zastupitelé změnili územní plán – není to pravda. Územní plán č. 3 je platný  
a nezměněný (viz webové stránky ML). 
 Na žádném veřejném zasedání ML nikdy nebyl předložen bod k projednání 
týkající se odkupu pozemku školky za 1 000 Kč od SPRD. Pro úplnost: tato část-
ka se objevila v návrhu smlouvy, kterou právní zástupce ML nedoporučil k pod-
pisu z důvodu, že „smlouva se všemi podmínkami bude prakticky nezavkladova-
telná, protože bude téměř nemožné jednoznačně prokázat, že smlouva je účin-
ná“. Prakticky to znamená, že v případě, že by ML smlouvu podepsal, získal by 
pan Duras vše, o co usiluje a ML by nezískal nic, tedy ani pozemek pod školkou. 
Na tomto místě je nutno podotknout, že pan Duras zpravidla postaví nepravdi-
vou informaci na pravdivá fakta, čímž značně ztíží orientaci v problému, a nezá-
vislému pozorovateli se pak zjevná lež jeví jako čistá pravda. Pokud řekne prav-
du, tak je buď vytržená z kontextu, anebo účelově upravená – chápeme, že je 
velmi těžké se v problematice orientovat. Věřte, že zastupitelé opravdu hájí 
zájmy ML (a to už od roku 2007), na rozdíl od pana Durase, který nemá žádný 
zájem hájit zájmy ML, ale naopak hájí jen své zájmy, svůj několikasetmilionový 
byznys.  

Pokračování  na další straně 

Slovo starosty 

Z dopisu Stříbrnému potoku od JUDr. Vebera ze dne 14. 6. 2019: Nevyřešená situace okolo pozemků souvi-
sejících s provozem mateřské školy ve spojitosti s tehdy (pozn. jedná se o rok 2007) projednávanými změna-
mi územního plánu Městyse Liteň byly bezesporu hlavním spouštěčem jednání, ze kterých vzešla Smlouva  
o spolupráci, kdy na tehdejších jednáních bylo také domluveno mezi panem Durasem a tehdejším starostou 
panem Klimentem, že pozemky související s provozem mateřské školy budou bezúplatně (resp. za symbolic-
kou kupní cenu) převedeny do vlastnictví Městyse Liteň. Skutečnost, že společnost Stříbrný potok Reality 
Developments, s.r.o. (resp. společnost Stříbrný potok, s.r.o.) doposud v rozporu se shora uvedeným nepře-
vedla dotčené pozemky do vlastnictví Městyse Liteň, považuje Městys Liteň za jednání  
v rozporu s dobrými mravy. 

Setkání s Matthew Václavem Durasem aneb  
Proč se pan Duras brání písemnému vyjádření 
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Každou nabídku/návrh od pana Durase 
pečlivě probíráme a zvažujeme a VŽDY 
reagujeme. Jakmile budou obnovena 
klasická veřejná zasedání, rádi vám zod-
povíme případné dotazy, příp. můžete 
nahlédnout do dokumentace ke vztahu 
ML a SPRD. Prošli jsme i archivní zázna-
my a nenalezli jsme žádné dokumenty 
(ani naši právníci) k tomu, že byl pan 
Duras „kousek od dohody“ s panem 
starostou Horákem v roce 2015, ani 
žádné dokumenty k tomu, že byl pan 
Duras „kousek od dohody“ s paní sta-
rostkou Marcínovou v roce 2017. Nao-
pak máme k dispozici dokumenty, ve 

kterých pan Duras „NEVYLOUČIL převod 
pozemků pro školku“, nebo kde se píše 
o „převodu ROZDĚLENÝCH pozemků  
v lokalitě u mateřské školky v intencích 
předběžných a NEZÁVAZNÝCH jednání  
z roku 2015“. 

 Závěrem zdůrazňujeme, že existuje 
připravený návrh dohody, která je vyvá-
žená, v souladu s legislativou, v souladu  
s konáním starostů a zastupitelstev od 
roku 2007, a kterou je možné téměř 
okamžitě podepsat (výběr z návrhu při-
kládáme). Poznamenáváme, že Dohodu  
z roku 2011 v několika bodech naopak 
nedodržuje pan Duras – například se 

zavazuje, že si postaví svůj vodovod  
z Vlenců z vrtu Li6 (čl. IV., body 4.2.  
a 4.3.) nebo, že zaplatí ML finanční část-
ku za stavbu ulice Ovocná nad rámec 
potřeb ML (čl. V, bod 5.5.). Částka byla 
vyčíslena na 1.166.115,95 Kč bez DPH a 
uhrazena stále není. 

Za městys Liteň: 

Filip Kaštánek, starosta 
Hana Lukešová, místostarostka 

Jan Čech, předseda kontrolního výboru 
Jiří Vodička, předseda finančního výboru 

Zdeněk Moureček, zastupitel 
Miloslav Kliment zastupitel 

Setkání s Matthew Václavem Durasem aneb Proč se pan Duras brání písemné-
mu vyjádření 

NÁVRH vypořádání ze strany ML 
pro SPRD  
Vybráno z dopisu panu Durasovi (celé 
znění dopisu je přílohou zápisu z zase-
dání 29. dubna 2021). 

Provedeme vzájemné ústupky, z nichž 
budou těžit obě strany. Kromě již zná-
mých kroků předkládáme přesnou spe-
cifikaci a výměnu pozemků/majetků  
s vyčíslením bilance. Zároveň vyhovíme 
Vašemu požadavku z léta 2020, totiž 
vyřešit vše naráz v jednom kroku, což je 
náš ústupek oproti dopisu z 31. 8. 2020, 
kdy jsme se domnívali, že by bylo lepší 
a rychlejší záležitost rozdělit na dvě 
fáze. 

Městys Liteň udělá: 

a. provede výměnu pozemků podle 
soupisu, 

b. poskytne součinnost pro kolaudaci 
VHI v oblasti pod nádražím (nebo pře-
vezme nezkolaudované), 

c. převezme do správy vodovod a ka-
nalizaci (VaK) v oblasti pod nádražím, 

d. bude provozovat (fakturovat, opra-
vovat, dělat zákaznický servis) VaK  
v oblasti pod nádražím, 

e. převezme komunikace a veřejné 
osvětlení v oblasti pod nádražím a bude 
sekat trávu, uklízet sníh a provádět po-
syp, vyměňovat žárovky a platit elektři-
nu, 

f. převezme do správy VaK v oblasti 
Hrobka jako v oblasti pod nádražím, 

g. bude provozovat (fakturovat, opra-
vovat, dělat zákaznický servis) VaK  
v oblasti Hrobka, 

h. poskytne součinnost pro kolaudaci 
VHI oblasti Hrobka, 

i. převezme komunikace a veřejné 
osvětlení v oblasti Hrobka a bude sekat 
trávu, uklízet sníh a provádět posyp, 

vyměňovat žárovky a platit elektřinu, 

j. stáhne návrh na změnu využití  
v lokalitě Hrobka a zaváže se, že nezmě-
ní UP pro lokalitu Hrobka. 

Stříbrný potok (Reality Developments) 
udělá: 

a. provede výměnu pozemků podle 
soupisu a získá ornou půdu v hodnotě 
920.112,- Kč a zastavitelné území  
v hodnotě 29.211.000,- Kč, 

b. zaplatí Městysi Liteň 1.166.115,95 
Kč bez DPH za stavbu ulice Ovocná nad 
rámec potřeb ML (podle vyčíslení, které 
ML dodal, v němž jsou kromě faktury i 
položkové rozpočty, kontrolních dnů se 
SP účastnil). 

 

Pokračování  ze strany 2 
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Možná to není úplně jednoduché na 
pochopení, ale realita místních samo-
správ je taková, že všichni, co v našem 
městysi bydlíme, jsme ve skutečnosti 
takovými malými podílníky ve společ-
nosti „Městys Liteň“. A jako podílníci 
bychom měli mít jasný zájem, aby naše 
„společnost“ vytvářela co nejvyšší zisk, 
a my se na tom zisku mohli podílet.  

Žijeme ve většinově kapitalistické spo-
lečnosti. Všechny společnosti se snaží 
úplně všemi způsoby maximalizovat 
svůj zisk. Musí to dělat proto, aby uspo-
kojily nároky lidí, kteří do nich vložili 
kapitál. Podílníci ve firmách okamžitě 
vymetou každého šéfa, který by dělal 
špatné obchody, daroval nějaké jiné 
společnosti nebo obci něco, co by ne-
musel a tak dále. Kapitalismus je ve 
skutečnosti velice tvrdá soutěž, která na 
jedné straně přináší blahobyt a perfekt-
ní pokrytí všech potřeb lidí, ale na dru-
hou stranu trénuje všechny aktéry, aby 
byli nekompromisní. Do řídících pozic se 
tak dostávají vlci, a nikoliv ovečky. 
 Protože obec není žádný státní úřad, 
ale v systému samospráv opravdu něco 
jako „Městys Liteň akciová společnost“, 
kde každý z nás vlastní jednu tisícinu 
základního kapitálu (v Litni žije 1.229 
obyvatel), jsme vystaveni v ekonomické 
a právní rovině úplně stejnému tlaku 
jako privátní společnosti. Abych uvedl 
názorný příklad z poslední doby: staveb-
ní firma, které stavěla nové třídy v uči-
lišti, zaměstnává dobře placeného mla-
dého muže, který se celé dny potuloval 
po stavbě a měl jeden jediný úkol: najít 
„vícepráce“ a navýšit tak cenu zakázky. 

Protože se ale na štěstí městys Liteň 
chová dnes již úplně stejně nekompro-
misně, našli náš starosta a stavební do-
zor „méněpráce“ a udrželi tak cenu díla 
v mezích rozpočtu. A to se samozřejmě 
mnohým dodavatelům nelíbí, protože u 
plno ne tak dobře vedených samospráv 
jim navýšení ceny (a tím jejich vlastního 
zisku) báječně prošlo. 
 Další oblíbená metoda dobře tréno-
vaných a úspěšných „vlků“ ve vedeních 
společností je, že si hrají na dobroděje. 
O tom, že to je starý, tisíce roků prová-
děný, osvědčený trik svědčí už Matou-
šova slova v bibli o tom jak „přicházejí 
vlci v rouše beránčím“, které „poznáte 
po jejich ovoci“. A moje osmdesátiletá 
prababička mi říkávala: „Pamatuj, 
chlapče, zadarmo ani kuře nehrabe.“ 
Takže tvrzení šéfů firem, že tohle nám 
dávají zadarmo je lež a naprosto vždy 
ten nejdražší „dárek“, jaký si dokážete 
představit. 
 Ostrá konkurence panuje ale i mezi 
samosprávami obcí. Peníze, které roz-
dělují ministerstva nedostaneme tak, že 
na ně máme jakýsi nárok, ale výhradně 
tak, že se utkáme s jinými obcemi a vy-
hrajeme. Musíme mít nejlepší přípravu, 
nejlépe zvládnuté splnění desítek růz-
ných podmínek, nejlepší právní zastou-
pení, a pak teprve můžeme uspět. Mě, 
jako malého „podílníka“ na naší obci 
těší, že jsme stále úspěšnější a úspěš-
nější. Za poslední tři roky jsme dostali 
do obce na dotacích 150 miliónů korun, 
to je 3x více než za předchozích 25 roků 
dohromady!  
 Věřím, že kdyby si to všichni občané 
městyse Liteň zkusili takhle představit, 

že skutečně vlastní jednu tisícinu majet-
ku naší obce a podílejí se proto na zisku, 
měli by okamžitě i jiný přístup k obec-
ním záležitostem. Radovali by se jistě ze 
150 000 Kč, které v posledních třech 
letech připadly na každého jednoho 
občana z dotací, kde jsme uspěli. A nao-
pak by je trápilo, že některý vlastník 
pozemků nedá obci svolení k výstavbě 
(kanalizace, elektřina, voda, chodník aj.) 
a obec proto zaplatí za náhradní řešení 
500 000 Kč navíc – protože by si každý 
uvědomil, že ten majitel pozemku právě 
vytáhl i jemu osobně 500,- Kč z jeho 
vlastní kapsy.  
 Většina z nás nemá žádné podíly ve 
firmách developerů, kteří v našem měs-
tysi staví a vytvářejí tak zisky pro své 
akcionáře, ani v dalších společnostech, 
které v obci podnikají. Co ale všichni 
vlastníme je podíl na našem obecním 
majetku a každoročním zisku. Chovejme 
se proto stejně rozumně jako vlastníci 
jiných společností a snažme se mít co 
nejnižší náklady a co nejvyšší příjmy. 
 Radujme se ze zisků, které obec vy-
tváří a na kterých se jako spoluvlastníci 
podílíme. Skutečně se to vyplatí nám 

všem a i naši 
pravnuci si 
toho budou 
jednou uží-
vat! 
 
 

Starosta Kaštánek v Regionální televizi,  
do níž ho pozvala na rozhovor o Litni ma-
jitelka televize Eva Stejskalová. 

Jiří Vodička, zastupitel 

Všichni se podílíme na majetku a zisku naší obce 

Na našich webových stránkách můžete nově najít rubriku „Liteň v médiích“,  
v níž nabízíme odkazy na pořady a články zmiňující náš městys. 

Podívat se tak můžete na starší pořady, například Hudební toulky s Ladislavem 
Smoljakem z roku 2003 nebo cyklus Terra musica z roku 2013. Hned dvakrát se k 
nám v roce 2014 vydala Toulavá kamera a v témže roce se mluvilo o Jarmile No-
votné a Litni v Českém rozhlase. Zpravodajský server Novinky.cz se Jarmile No-
votné a Litni věnoval v roce 2018. Nechybí samozřejmě ani Toulavá kamera, kte-
rá do Litně zavítala potřetí vloni v únoru. 
 Na stránce najdete také odkaz na nedávný rozhovor se starostou Filipem 
Kaštánkem v Regionální televizi, ve kterém 10. května hovořil s majitelkou a jed-
natelkou televize Evou Stejskalovou na téma „Jak se žije malým obcím v době 
covidu“. Ve dvacetiminutovém pořadu mluvil také o bohaté liteňské historii a 
významných osobnostech spojených s Litní (Jarmilou Novotnou, Svatoplukem 
Čechem a Františkem Ženíškem), zmínil sbírku na opravu kaple sv. Jana Nepo-
muckého a pozval diváky na letní open-air „Rusalka v parku“.  
 Pokud víte ještě o dalších zmínkách o Litni v médiích, budeme velmi rádi, 
pokud nás na ně upozorníte, a my je budeme moci na webové stránky městyse 
doplnit. 

Podívejte se na novou rubriku Liteň v médiích 

Hana Lukešová, místostarostka 
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Jiří Hrách, velitel JSDH Liteň 

Děkujeme za vaše hlasy v soutěži „Slepá místa“ 

Městys Liteň přihlásil začátkem tohoto 
roku prostor před liteňským hřbito-
vem, kde velmi často vznikají nelegální 
skládky, do soutěže „Slepá místa“. 
Do druhého ročníku této soutěže, ve 
které lze získat kamerový dohled v hod-
notě až 150 tisíc korun, se přihlásilo 
celkem 55 obcí s 63 projekty. V naší 
kategorii „Města nad 10 tisíc obyvatel“ 
bojovalo 15 projektů. Přestože naše 
přihlášené místo získalo krásných 123 
hlasů, kamerový systém ke hřbitovu 
jsme nevyhráli. I tak, ale všem hlasují-

cím mnohokrát děkujeme a jsme rádi,  
že jim prostor před liteňským hřbito-
vem není lhostejný, protože věnovali 
svůj čas, aby hlasovali. 
 Fakt, že z celkově přihlášených 48 
projektů jsme se ve své kategorii umísti-
li na krásném, byť „bramborovém“  
4. místě za Jevíčkem (403 hlasů), Vyske-
ří (338 hlasů) a městem Albrechtice 
(294), považujeme za úspěch a určitě se 
dalšího ročníku opět zkusíme zúčastnit. 

Závěr přezkoumání hospodaření měs-
tyse Liteň v roce 2020 auditory Kraj-
ského úřadu Středočeského kraje zní: 
bez závad.  

Přezkoumání se uskutečnilo ve dnech 
13. května 2021 a 10. září 2020. Po-
drobněji se budeme zprávě o výsledku 
přezkoumání věnovat na červnovém 
zasedání. 

Hana Lukešová, místostarostka 

I letos se podařilo uspořádat tradiční sběr kovového 
odpadu a vysloužilých elektrospotřebičů. Akce proběh-
la 8. května. Hasiči posbírali po Litni, Leči, Bělči a Vlen-
cích téměř 6 tun odpadu a dalších 70 kusů větších spo-
třebičů, 40 televizorů a 21 bagů drobného elektra.  

Veškeré elektro si vyzvedne Elektrowin, který se zabývá 
jejich recyklací. Sbor za to obdrží finanční odměnu. Le-
tos sbor například zakoupil starší kontejner na Avii, plá-
nuje dovybavit zázemí v hasičárně a pořídit defibrilátor 
AED, který by měla v užívání jednotka SDH Liteň. Té by  
v případě potřeby mohlo KOPIS vyhlásit poplach, pokud 
by došlo v okolí například k úrazu nebo srdeční příhodě, 
a bylo potřeba co nejdříve poskytnout první pomoc, než 
by na místo přijela posádka ZZS s profesionálním vyba-
vením.  Na financování by se podílel městys Liteň, SDH  
a JSDH Liteň. Přestože se jedná o velkou odpovědnost 
pro hasiče, tento přístroj dokáže vyhodnotit srdeční 
aktivitu a případně pomoci výboji při resuscitaci. 

Jednotka vyjížděla i k úrazu po pádu lezce 

Dne 15. května byl jednotce vyhlášen poplach. V býva-
lém lomu Kobyla mezi obcemi Měňany a Koněprusy 
spadl asi z 10 metrů jeden lezec, který měl středně těž-
ká poranění. První přijeli policisté, kteří okamžitě běželi 
poskytnout první pomoc, dále ZZS a naše vozidlo. Zdra-
votníkům jsme pomohli od silnice přepravit vybavení až 
do vzdáleného lomu, kde se nacházel zraněný muž, ná-
sledně jsme asistovali při ošetřování. Dorazili i profesio-
nální hasiči a lezecké družstvo. Pro rychlý transport byl 
na místo povolán vrtulník, do kterého jsme pomohli 
přepravit zraněného. Muž byl po celou dobu při vědomí 
a komunikoval. Přejeme mu brzké uzdravení! 

Plánujeme Loučení s létem a další akce 

Pokud bude možné organizovat kulturní a sportovní 
akce, plánujeme na 4. září dvanáctý ročník akce Loučení 
s létem. Program připravujeme, ale kromě covidové 
situace bude hodně záležet na tom, kolik financí se nám 
podaří získat, aby byl program opět tak tak lákavý a bo-
hatý. Jako další zajímavostí je to, že naši psovodi SDH 
Liteň budou 8. srpna organizovat a pořádat v Jincích 
výběrový celostátní závod na Mistrovství ČR IZS zá-
chranných psů. Naši psovodi jsou zaměřeni na sutinové 
a plošné vyhledávání v terénu.  

Aktuality liteňských hasičů: Úspěšný sběr šrotu a elektroodpadu a výjezd  
k úrazu po pádu lezce 

Záchrana zraněného lezce v lomu Kobyla, který se nachází mezi 
obcemi Měňany a Koněprusy. FOTO: Jiří Hrách 

 

Hospodaříme bez závad 



V pořadí 29. veřejné zasedání zastupi-
telstva se konalo ve čtvrtek 29. dubna 
od 19 hodin, opět formou videokonfe-
rence na základě platných nařízení. 
Přítomno bylo 6 zastupitelů a 4 hosté. 

Po konstatování usnášeníschopnosti  
a určení zapisovatele byli zvoleni ověřo-
vatelé a hlasy všech přítomných byl 
následně schválen program s čtyřmi 
body přidanými k projednání i znění 
zápisu ze zasedání č. 28/2021. 

 V bodě 4, který se týkal volby příse-
dících u Okresního soudu v Berouně, se 
nehlasovalo, byl jen projednán. Vzhle-
dem ke konci funkčního období dosa-
vadních přísedících je nutno zvolit příse-
dící na nové funkční období. Nové příse-
dící volí obecní zastupitelstva z kandidá-
tů navržených členy těchto zastupitel-
stev, přísedící musí být občan ČR s trva-
lým pobytem v obvodu městyse Liteň 
(ML), způsobilý k právním úkonům, bez-
úhonný a v den zvolení musí dosáhnout 
30 let věku. V případě, že máte zájem 
stát se přísedícím u soudu, neváhejte 
nás kontaktovat, rádi vás navrhneme. 

 V následujícím bodě byl schválen 
dodatek ke Smlouvě o dílo na dokonče-
ní areálových komunikací v bývalém 
učilišti mezi ML a společností Pozkom 
s.r.o. Dodatek zahrnuje objem a hodno-
tu víceprací a méněprací, z nichž někte-
ré vícepráce vznikly nepředpokládaným 
stavem stávajících komunikací, příp. 
nezbytnými navazujícími stavebními 
pracemi, jiné na základě požadavku 
odboru dopravy a KSÚS. Dodatek také 
vyrovnává chybu v součtu v původních 
podkladech. 

Soudní spory ohledně Atelieru SVATO-
PLUK 

Bod 6 se týkal soudních řízení, které ML, 
resp. Atelier SVATOPLUK, o.p.s. vedou  
s panem Janem Havelkou (bývalý za-
městnanec ML, bývalý ředitel společ-
nosti Atelier SVATOPLUK, v současnosti 
zastupitel ML) a jeho přítelkyní Hanou 
Koubíkovou. S výše uvedenými jde  
o celkem šest soudních sporů: 

S panem Janem Havelkou se jedná  
o soudní spory: 

- o úhradu částky 91 593 Kč (manko 
v pokladně), 

- o úhradu částky 115 481,46 Kč 
(dlužné podnájemné a dlužné služby za 
užívání bytu), 

- o úhradu částky 89 436, 38 Kč 
(neplnění povinnosti statutárního zá-
stupce – opožděné úhrady záloh za do-
dávky el. energie a plynu a také absence 

pravidelného přeúčtování nákladů na 
zajištění služeb/médií své osobě, jakož-
to podnájemci užívaného bytu), 

- o vydání účetnictví společnosti Ate-
lier SVATOPLUK, o.p.s. (již vymoženo, 
vč. nákladů exekuce), 

- o úhradu nájemného za pronájem 
bytu 16 525,58 Kč (spor ukončen, částka 
vymožena, zbývá vymoci částku na ná-
klady právního zastoupení, vč. soudních 
poplatků). 

S přítelkyní pana Havelky, paní Hanou 
Koubíkovou, se jedná o soudní spor: 

- o úhradu částky 21 665 Kč (dlužné 
nájemné/bezdůvodné obohacení za 
užívání nebytových prostor). 

Přidělené dotace 

V bodě 7 byly schváleny částky přiděle-
ných dotací tak, jak je navrhla Kulturní a 
sportovní komise (viz tabulka níže). Dále 
byly schválené aktualizované zásady pro 
poskytování dotací (nově např. doplně- 
 

né o informaci, že dotace nelze čerpat 
na tabákové výrobky, alkoholické  
a energetické nápoje atd.), nový vzor 
smlouvy, přejmenování komise na 
„Kulturní, sportovní a volnočasová ko-
mise“ a zastupitelé vzali na vědomí re-
zignaci člena Vladimíra Větrovského. 
 V bodě 8 zastupitelé schválili (v sou-
ladu s Usnesením č. 11/2015 z 18. 6. 
2015 a vzhledem k zajištění maximální 
možné bezpečnosti pro přechod dětí 
mezi školními budovami) směnu ulic 
Jana Bašty (obousměrná místní komuni-
kace se stane krajskou komunikací)  
a Pode Zděmi (jednosměrná krajská 
komunikace se stane místní komunika-
cí).  Zastupitelé byli požádáni úředníky  
z KSÚS, aby výměnu ulic projednali zno-
vu, protože se jim usnesení z roku 2015 
zdálo „staré“ a argumentace, že usnese-
ní přestanou být platná jen v případě, 
že se revokují, neobstála.  

Pokračování na další straně 
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KRÁTCE ZE ZASTUPITELSTVA  

Žadatel Název/Stručný popis 
Požadovaná 
částka 2021 

Částka doporu-
čená k podpoře 

Tenisový klub Liteň, materiál 30 000,00 Kč 13 000,00 Kč 

Fotbalový klub Liteň podpora činnosti mládež 10 000,00 Kč   8 500,00 Kč 

Fotbalový klub Liteň podpora činnosti služby   1 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

Fotbalový klub Liteň materiál (postřiky, hnojivo aj. 15 000,00 Kč 12 500,00 Kč 

Fotbalový klub Liteň materiál (celoroční běžné opravy aj.) 34 000,00 Kč 26 000,00 Kč 

Sdružení liteňských podpora činnosti 12 000,00 Kč   8 000,00 Kč 

Římskokatolická farnost koncert k narození Jarmily Novotné (září) 15 000,00 Kč 10 000,00 Kč 

Římskokatolická farnost tradiční vánoční koncert 25 000,00 Kč 18 000,00 Kč 

Místní část Běleč Sportovní den   1 500,00 Kč   1 000,00 Kč 

Myslivecké sdružení Dětský den – rybářské závody   5 000,00 Kč   2 500,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Běh Litní a zámeckým parkem 14 000,00 Kč   9 500,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň  Šachový turnaj (únor)   2 000,00 Kč   2 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Mez. dětská výtvarná soutěž Lidice 2021   6 000,00 Kč   5 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Výstava keramické tvorby   4 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Letní tábor v Mrtníce u Komárova 10 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Aktivita pro seniory a zdravotně postižené 10 000,00 Kč 10 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň nově vzniklý turistický oddíl MRAMOR   6 000,00 Kč   4 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Podzimní prázdniny pro děti   2 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Vánoční dílna + rozšíření betlému   3 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

ČTU, Záskalák Liteň Letní tábor, druhý turnus 25 000,00 Kč         0,00 Kč 

SH ČMS – SDH Liteň podpora roční činnosti 20 000,00 Kč 13 000,00 Kč 

SH ČMS – SDH Liteň Loučení s létem – 12. ročník 50 000,00 Kč 28 000,00 Kč 

SH ČMS – SDH Liteň pořízení přístroje AED 33 540,00 Kč 15 000,00 Kč 

TJ SOKOL LITEŇ opravy a rekonstrukce – elektro 36 790,00 Kč         0,00 Kč 

TJ SOKOL LITEŇ opravy a rekonstrukce –komín 25 824,00 Kč         0,00 Kč 

VČELKA senior care dotace na provoz 30 000,00 Kč nespadá do  
kompetence komise 

Hastrman, z.s. Masopust 10 000,00 Kč 0,00 Kč 

Hastrman, z.s. Velikonoce   2 000,00 Kč         0,00 Kč 

Hastrman, z.s. Vodnické slavnosti 15 000,00 Kč   4 000,00 Kč 

Hastrman, z.s. Lampiónový průvod   3 000,00 Kč   2 000,00 Kč 

Hastrman, z.s. Rozsvícení vánočního stromu   2 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

Monika Laurenčíková Maškarní karneval   3 000,00 Kč         0,00 Kč 

Monika Laurenčíková Veselé velikonoce   3 000,00 Kč         0,00 Kč 

Monika Laurenčíková Loučení s létem   3 000,00 Kč         0,00 Kč 

Monika Laurenčíková Halloween   3 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

Monika Laurenčíková Adventní vyrábění   3 000,00 Kč   1 000,00 Kč 

CELKEM    473 654,00 Kč 200 000,00 Kč 



Hana Lukešová, místostarostka 

Sbírka na opravu kaple je zveřejněna 
na portálu Propamátky.cz 
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Detailní shrnutí faktů, zdůvodnění  
a popis výhod pro obě zúčastněné stra-
ny a konstatování bezpečnostních rizik  
v případě, že by setrval současný stav je 
přílohou zápisu ze zasedání. 

 V následujícím bodě zastupitelé sou-
hlasili s podpisem dodatku ke Smlouvě 
o dílo na rekonstrukci radnice s názvem 
Stavební úpravy radnice v Litni, A) Zajiš-
tění bezbariérovosti, B) Energetické 
úspory radnice. ML uzavírá tento doda-
tek kvůli zpoždění začátku prací a jeho 
předmětem je tedy posunutý termín 
započetí i odevzdání stavebních prací. 

 V předposledním bodě se zastupite-
lé rozhodli vyjádřit poděkování dobro-
volníkům, kteří se zasloužili o vznik oč-
kovacího centra v Dobřichovicích a sou-
hlasili s poskytnutím příspěvku ve výši 
10 000 Kč na jeho provoz.  

Odpověď developerovi Durasovi 

V bodě posledním pak zastupitelé sou-
hlasili se zněním odpovědi na email de-
velopera Durase, jednatele společnosti 
Stříbrný potok (Reality Developments). 
Pan Duras ve výše uvedeném emailu 
nabídl osobní jednání, ale bez přítom-
nosti pana starosty a zastupitele Vodič-
ky, tedy za účasti ostatních zastupitelů. 
Pan starosta zorganizoval pracovní po-
radu, kde zastupitelé sepsali odpověď, 
ve které zároveň shrnuli více než tříleté 
vyjednávání, zopakovali dvě možnosti 
pokračování a v závěru dopisu pak za-
stupitelé konstatovali, že nepřistupují 
na návrh pana Durase, protože požada-
vek na vyloučení některých zastupitelů 
a statutárního zástupce ML nesměřuje  
k vyřešení sporné situace. Současně 
zastupitelé potvrdili, že jsou nadále při-
praveni jednat. Celé znění dopisu je 

přílohou zápisu ze zasedání. 

Dětské hřiště v Leči 

V rámci diskuse se hovořilo o dětském 
hřišti v Leči. Někteří zastupitelé původ-
ně nesouhlasili s podáním žádosti o do-
taci na revitalizaci sportovního areálu  
v Leči do prvního ročníku projektu „MŮJ 
KRAJ – Participativní rozpočet“, protože 
měli obavu o realizaci hřiště, nebyli si 
jistí připraveností akce a byli si vědomi 
toho, že v roce 2021 se bude finalizovat 
jedna z největších (ne-li vůbec největší) 
akcí v historii ML. Doporučovali proto 
připravit akci do detailu a vyčkat na jiný 
dotační titul. Nakonec s podáním žá-
dosti souhlasili a postupem času se bo-
hužel objevují větší či menší zádrhele. V 
tomto ohledu je nutné konstatovat, že 
podmínky prvního ročníku projektu byly  
v některých ohledech zvláštní – ať už 
tím, že široká veřejnost mohla přihláše-
ným projektům přidělovat kromě klad-
ných hlasů i hlasy záporné, tak i tím, že 
žádosti do projektu mohla hlásit široká 
veřejnost, ale smlouvu uzavírá a za její 
dodržení odpovídá ML, resp. jeho statu-
tární zástupce. Dodavatelé musí být 
vysoutěženi, přičemž výběrová řízení 
musí opět řešit ML. Pan starosta se věcí 
zabýval nad rámec původně plánované-
ho a dohodnutého již v minulých měsí-
cích, s postupujícím časem se toho  
k řešení objevuje více. Zastupitelé se po 
delší diskusi shodli, že ML nechce přijít o 
částku 320 000 Kč, kterou se podařilo 
získat paní Andree Mertové z Leče, tak-
že zastupitel Jurajda se bude snažit při-
pravit maximum podkladů pro realizaci 
(osloví vybranou firmu, zjistí požadavky 
na zemní práce, sepíše požadované 
úpravy aj.) a pan starosta mu bude ná-
pomocen tak, aby hřiště bylo skutečně 

realizováno. Zastupitelé se předběžně 
dohodli, že pakliže nebudou vyčleněné 
finanční prostředky dostačující, budou 
se snažit v rozpočtu nalézt úsporu  
a hřiště dofinancovat. 

 Dále se zastupitel Jurajda ptal na 
stav půjčky, kterou ML v roce 2019 za-
půjčil společnosti Atelier SVATOPLUK 
o.p.s. Pan starosta odpověděl, že se 
domnívá, že půjčka musela být vrácena 
ve stejném roce, nicméně že to ověří 
(což se stalo a potvrdilo). 

 Zastupitel Kliment poukázal na nízký 
tlak vody ve vodovodu v Zahradní ulici 
(na předchozí pracovní poradě pro-
blémy s tlakem vody, pro změnu  
v Měňanské, zmiňovala i místostarost-
ka). Pan starosta sdělil, že o tom infor-
moval společnost Aquaconsult, ale za-
tím nemá odpověď (mezitím se už tech-
nici zabývají problémem na konkrétních 
adresách). 

 Zastupitele Jurajdu ještě zajímal stav 
vymáhání nezaplaceného vodného a 
stočného. Pan starosta odpověděl, že 
cca 1 mil. Kč se již podařilo vymoci  
a v současné době bohužel probíhá ne-
populární odpojování od vodovodu u 
občanů, kteří se vyhýbají úhradám. Při-
tom podotkl, že pakliže se občané snaží 
situaci řešit, uhradí alespoň část pohle-

dávky, případ-
ně se zavážou 
ke splátkám, 
postupuje ML 
citlivě. 

 Pan staros-
ta ukončil ve-
řejné zasedání 
ve 21:15 ho-
din. 

KRÁTCE ZE ZASTUPITELSTVA  

Městys Liteň zaregistroval veřejnou sbírku opravu kaple 
sv. Jana Nepomuckého na specializovaném internetovém 
portále Propamatky.cz, kde můžete pro naši sbírku hla-
sovat. 

Portál nabízí přehled aktuálních dotací a veřejných sbírek  
s možností pro náš projekt hlasovat v soutěži MÁME VY-
BRÁNO. Klání se účastní rekordní počet staveb nebo histo-
rických míst, je jich celkem 305, a skóre je zatím vyrovna-
né. Budeme rádi za podporu vaším hlasem na stránce na 
www.mamevybrano.cz/soutez. Hlasovat mohou i vaši 
přátelé či kolegové. Provozovatelem portálu je nezisková 
organizace Institut pro památky a kulturu, o.p.s. Více na  
www.propamatky.cz. 

Hana Lukešová, místostarostka 

Pokračování z předchozí strany 



Městys Liteň obdržel dne 12. 5. 2021 reakci pana Nolče na 
rozhovor s paní Leidlovou, který vyšel v minulém čísle. Re-
dakční rada se shodla, že se jedná o příspěvek soukromého 
charakteru, jehož cílem není informovanost občanů ML, ale 
řešení osobních sporů z minulosti. Navíc se v textu pana Nol-
če objevila poměrně závažná (a ničím nepodložená) obvinění 
manželů Leidlových a ML se důrazně odmítá podílet na jejich 
šíření. Stížnost jsme předali k vyřízení manželům Leidlovým.  
Z výše uvedeného jsme se rozhodli text neotisknout. Další 
text pana Nolče zveřejňujeme v plném znění. 

Vážení zastupitelé. 

Z dopisu, ve kterém mi píšete, že se pan starosta nedopustil 
veřejných urážek a urážek vedení státu mám dojem, že jste 
se problematikou, kterou jsem popsal, dostatečně nezabýva-
li. Ptal jsem se na Krajském úřadě, zda je vhodné, aby staros-
ta obce takto jednal a bylo mi doporučeno, že by takové cho-
vání starosty mělo řešit zastupitelstvo. Můj dopis jste vůbec 
neprojednali. Složena byla komise, o které jste mě ale v po-
zvánce na společnou schůzku neinformovali, tedy jsem nevě-
děl, s kým bych na schůzce vlastně jednal. Členové této ko-
mise byli z většiny příznivci pana starosty, což si myslím, že 
by být nemělo. Chování pana starosty je dlouhodobě ne-
vhodné, Jsem občan Litně a s ostatními mluvím, proto vím, 
že pan starosta se vyjadřuje pouze k věcem, které se mu ho-
dí. Pokud s ním ale někdo nesouhlasí, odpoví například, že 
pokud se mu něco nelíbí, má se odstěhovat. Dále starší paní, 
občance Litně, která upadla na obecní komunikaci a následně 
se šla na Úřad městyse Liteň ptát, zda se plánuje oprava uli-
ce, ve které bydlí a kde se již zranila, bylo panem starostou 
na její dotaz, co bude dělat, až se tam někdo opravdu vážněji 
zraní odpovězeno, že je obec pro tyto případy pojištěna. Jed-
nání pana starosty je z pohledy občanů velice nevhodné, bez 
empatie a pochopení a vy, většina zastupitelů, ho tedy svým 
chováním schvalujete. 
 Dále bych chtěl poznamenat, že by se nemělo zapomínat 
a hlavně že řada občanů opravdu nezapomněla, jakým způ-
sobem se pan Kaštánek do funkce starosty dostal. Všechno 
to, co se dělo předtím, raději snad ani komentovat nebudu, 
ale mám dotaz týkající se pana Havelky. Proti panu Havelkovi 
bylo ze strany pana Kaštánka a Vodičky brojeno od samého 
začátku, jejich konflikt byl viditelný mimo jiné i v Našich novi-
nách, kde probíhaly vzájemné „přestřelky“. Nakonec bylo 
navrhnuto, aby byla pracovní pozice pana Havelky zrušena, 
což podpořila i tehdejší starostka. Jestli s tím souhlasila, nebo 
na ni byl vyvíjen nátlak, nevím. Stále ale zůstal  
v zastupitelstvu. Když tehdejší starostka odmítla před ukon-
čením své funkce návrhy pana Kaštánka, aby ho podpořila 
svým hlasem a mohl se stát starostou, odmítla následně 
i spolupráci s panem Havelkou, stala se věc pro mě nepocho-
pitelná a to ta, že z nekončících konfliktů se z pana Kaštánka 
a pana Havelky stali spojenci. Pan Havelka ho podpořil svým 
hlasem do funkce starosty a on získal od stejných lidí, kteří 
mu před časem pracovní pozici zrušili, novou placenou pra-
covní příležitost. Rád bych věděl, jaké finanční prostředky 
byly za zmiňované období, tedy od doby, kdy se pan Kaštá-
nek stal starostou až do začátku dalšího volebního období, 
panu Havelkovi celkem vyplaceny. Tento krok na mě totiž od 
začátku působí jako jakási finanční úplata za zvednutí ruky. 
Dokonce si myslím, že na toto by se měly podívat kontrolní 
orgány MV ČR z odboru dozoru a kontroly. Žádám tedy  
o výpočet. Další věc, která mě trápí se týká nás, bytovkářů. 
Pan Kaštánek nás hrubě napadl, že nechceme povolit polože-

ní elektrického kabelu do areálu bývalého učiliště, protože 
nechceme, aby zde byla zprovozněna škola a postavena nová 
školka. Pan Kaštánek kvůli položení kabelu sjednal s obyvateli 
bytovek schůzku, na kterou dorazil o 45 minut později bez 
pozdravu a s tím, že mezi Berounem a Litní se stala autone-
hoda. Jeho chování na této schůzce vůči nám bylo opět ukáz-
kou jeho nevhodného chování k občanům od začátku až do 
konce. Zajímavé je, že když se otvírala knihovna, dorazil opět 
pozdě se stejnou omluvou – autonehoda. 
 Na schůzce nám pan Kaštánek sliboval, že cesta, kde by 
probíhal výkop kvůli kabelu se vyasfaltuje, dále že u každého 
domu budou vystavena 4 parkovací stání a že toto bude fi-
nancováno ČEZem. Když se na ČEZ obrátil, o ničem z toho,  
o čem pan Kaštánek mluvil, nic nevěděli. Na schůzce jsme mu 
navrhovali 3 jiné varianty, ani jedna mu však nevyhovovala a 
bylo jasně vidět, že nemá v plánu přijmout jakékoliv naše 
návrhy. 
 Nakonec se přišlo na to, že do areálu bývalého učiliště 
vedou dva kabely, z nichž jeden je odpojen a také na to, že  
u vjezdu do areálu leží v zemi vysokonapěťový kabel. Nako-
nec tedy bytovkáři tímto obci ušetřili cca 600m výkopu a ka-
belu plus práce. Pan Kaštánek by se měl, podle mě, těmto 
lidem omluvit nejen za své chování k nim, ale také za to, že 
neměl dostatečné informace a na základě těch, které měl, se 
proti nim hrubě stavěl. 
 V neposlední řadě mě velice mrzí, že nikdy nebylo dosta-
tečně řešeno chování pan Kaštánka a pana Vodičky v minu-
lém volebním období. Všechny intriky, psychický nátlak a 
spousta trestních oznámení na pan Horáka a paní Marcíno-
vou. Díky těmto intrikám postupně odešlo několik zastupite-
lů, kteří se ale do zastupitelstva dostali na základě spravedli-
vých voleb. Na základě trestních oznámení nebyl nikdy udě-
len žádný trest, přesto jsem nikdy nikde nečetl žádnou veřej-
nou omluvu za vše, co bylo ze strany výše uvedených zastupi-
telů řečeno či napsáno. Že se v době všech těchto nepříjem-
ných útoků rapidně začalo horšit zdraví pana Horáka je věc 
druhá. Dnes už mezi námi, bohužel, není. 
 Další věc, které jsem si už dlouho vědom je, že spousta 
starších občanů Litně nechodí k volbám je proto, že probíhají 
v patře budovy ÚM. Využívat varianty, že někdo přinese vo-
lební urnu k nim domů, nebo dolů pod schody nechtějí, asi 
by se v tu chvíli cítili ještě starší, než jsou. Proto jsem navrhl 
zastupitel Jurajdovi, aby se příští volby konaly v budově ZŠ  
v přízemí. Pan Kaštánek s konáním voleb ve škole nesouhlasí 
a stále mluví o variantách, jako je budování výtahu v budově 
ÚM a možnost snesení volební urny dolů pod schody. Star-
ším občanům Litně by však volby v budově ZŠ vyhovovaly 
mnohem více, protože by mohli sami dojít k řádné volební 
urně a volit. V hlavě mám mnoho dalších podnětů k zamyš-
lení, např. o tom, jak probíhají stavby v areálu bývalého uči-
liště, kam pravidelně chodím a o tom, jak stávající vedení 
obce tvrdí, kterak chrání a dobře spravuje obecní majetky a 
rozpočet, ale ve skutečnosti to tak možná úplně není. Zatím 
ale budu rád, když si všichni zastupitelé tyto mé podněty 
přečtou a zamyslí se nad nimi a bude mi zasláno řádné vyjád-
ření. Liteňský občan, Jan Nolč. 
(Pozn. redakce: pan Nolč donesl příspěvek do LZ vytištěný 
osobně na úřad ML a přestože byl požádán o zaslání elektro-
nické verze, protože z originálu dokumentu bylo jasně patrné, 
že byla psána na počítači, pan Nolč to odmítl. Stížnost pro 
čtenáře LZ tedy ve svém volném čase přepsala místostarostka 
Lukešová – děkujeme!) 

NAPSALI JSTE NÁM: Dopisy pana Nolče 
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Vážený pane Nolči, 

předně odmítáme Vaše nařčení, že jsme se Vaší stížností 
vůbec nezabývali! Stížnost byla řádně projednána jak na pra-
covní poradě, tak na veřejném zasedání – ostatně fakt, že 
jsme připravovali sestavení komise na schůzku, které jste se 
odmítl zúčastnit bez udání důvodu a následně jsme poměrně 
detailně zpracovali odpověď a zařadili ji do programu veřej-
ného zasedání, je toho jasným důkazem. To, že s odpovědí 
nesouhlasíte, protože nevyhovuje vašemu pohledu na svět, 
je věc jiná. 

 Katastrofálního stavu chodníků v ML jsme si vědomi a 
každý, kdo čte Liteňské zrcadlo ví, že oprava chodníků je pro 
nás všechny jedna z hlavních priorit – prováděcí projekty už 
leží na stavebním úřadu a žádosti o dotace jsme také podali, 
takže pakliže si chcete stěžovat na aktuální neutěšený stav 
chodníků, je potřeba se podívat do zrcadla a zeptat se sám 
sebe, jak a kdy jste požadoval nápravu v dávno minulých 
volebních obdobích, a zda to k něčemu bylo. 

Co se týká Vašeho vykonstruovaného obvinění z finanční 
úplaty pana Havelky – po rezignaci pí Marcínové, kdy měla 
opozice „jen“ 4 hlasy, měl ML tři varianty řešení: 

• předčasné volby nových zastupitelů na pouhých 10 měsíců 

• nechat v ML jmenovat nuceného správce 

• domluvit se s některým ze zastupitelů na spolupráci –  
a jediný, kdo byl ochotný s opozicí spolupracovat, byl pan 
Havelka (dnes už definitivně víme proč a dne 18. května 
2021 podepsaná mimosoudní dohoda nám dává za pravdu). 

Co se týká financí – zrušení pracovního místa „Investiční a 
stavební technik“ (viz zápis ze zasedání č. 17) vedlo k úspoře 
téměř ¾ milionu korun ročně (plat, počítač, služební cesty, 
cestovní náhrady, kancelář atd.), a to při tehdy mnohem 
méně náročnější stavební činnosti v ML. Práci, kterou sta-
vební technik dělal, zvládá nyní pan starosta, a to v době, 
kdy každý rok prostavíme 60 miliónů korun (více než stála 
celá kanalizace). Z výše uvedeného je tedy více než patrné, 
že pozice tohoto typu v ML byla naprosto nadbytečná a zru-
šena být objektivně musela (bez ohledu na to, kdo pozici 
tehdy zastával). Pan Havelka byl od ledna 2018 pověřený 
poradenstvím a odborným dozorem probíhajících stavebních 
projektů a stavební činnosti pro ML s odměnou maximálně  
7 000 Kč měsíčně (viz zápis ze zasedání č. 37) + pobíral stan-
dardní tabulkovou odměnu za práci neuvolněného člena 
zastupitelstva (v té době 1 534 Kč/měsíčně, viz zápis ze zase-
dání č. 36). Celkově bylo v roce 2018 vyplaceno panu Havel-
kovi 24 133 Kč, což je při 10 měsících jeho činnosti pověřen-
ce a zastupitele průměrně 2 413,30 Kč/měsíc. Pevně si stojí-
me za tím, že jsme touto variantou ušetřili ML významné 
finanční prostředky, které by jinak byly uhrazeny za předčas-

né volby, příp. se promítly ve vracených dotacích, zdržení v 
plánovaných investicích, zpoždění v nastartování důsledného 
vymáhání pohledávek od chronických neplatičů (v ML roky 
vůbec neřešeno!) apod. 

 Problém s položením elektrického kabelu do areálu býva-
lého učiliště jsme s Vámi řešili již několikrát – důkazy, že oby-
vatelé bytovek proti tomu aktivně protestovali, lze dohledat 
v archivu Našich novin a to, že ČEZu jste souhlas nedali, je 
prokazatelný fakt. Pakliže byste udělali krok 1, tj. poskytli 
ČEZu podmíněný souhlas s výkopem, mohl nastat krok 2, kdy 
jste oplátkou za poskytnutí souhlasu, mohli žádat ČEZ o vý-
stavbu příjezdové cesty a parkovišť pro vaše auta – vy, oby-
vatelé bytovek, jste ale krok 1 neudělali, a tak logicky ne-
mohl následovat krok 2. Opakovaně se Vám zároveň snažíme 
vysvětlit, že co se týká udělení souhlasu s uložením kabelu, 
jedná se jen a pouze o záležitost mezi obyvateli bytovek a 
ČEZem. Protože však obyvatelé bytovek souhlas neudělili, 
byl pan starosta nucen se společností ČEZ hledat náhradní 
řešení v podobě výstavby nové trafostanice za cca ¾ milionu 
Kč, takže Vaše tvrzení, že obyvatelé bytovek ušetřili finance, 
je přinejmenším diskutabilní. 

 Zcela pak odmítáme Vaše tvrzení o intrikách a psychic-
kém nátlaku. Jediné, čeho se opozice vždy a za všech okol-
ností v minulém volebním období dožadovala, byly podklady, 
které potřebovala pro správné rozhodování při projednávání 
bodů na veřejných zasedáních – a těch se jí zoufale nedostá-
valo, bývaly neúplné nebo bohužel i nepravdivé. Podat pak 
trestní oznámení bylo jejich povinností, protože došlo k po-
škození ML. Celkově se jednalo o dvě trestní oznámení – 
první na nekontrolované zavážení pískovny (klíček od závory 
byl volně přístupný komukoliv uvnitř trubky) a ve druhém 
případě se jednalo o trestní oznámení na dětské hřiště před 
kinem (ML přišel včasným neodevzdáním podkladů o dotaci 
ve výši cca 400 000 Kč a podání trestního oznámení bylo nut-
ným podkladem pro pokus o získání náhrady škody od pojiš-
ťovny z pojistky zastupitelů). 

 Umístění volební místnosti bylo projednáno na veřejném 
zasedání č. 27 (totožné zasedání, na kterém byla projednává-
na Vaše první stížnost). 

 Závěrem dovolte vyjádřit pochopení, že máte k panu sta-
rostovi jisté výhrady, nicméně my jsme s jeho prací spokoje-
ni a má naši plnou důvěru. Žádáme Vás tímto také, abyste 
nás všechny přestal neustále osočovat a křivě obviňovat. 
Děkujeme. 

Hana Lukešová, Jan Čech,   
Miloslav Kliment,   Jiří Vodička 

Připomínáme splatnost poplatku za komunální odpad 30. června 2021 

Za poplatníka/rok  činí 750 Kč, poplatník starší 70 let hradí pouze částku 250 Kč. 

Poplatník je fyzická osoba přihlášená v obci nebo fyzická osoba, která má ve vlastnictví stavbu určenou k indi-
viduální rekreaci, byt nebo rodinný dům. Za fyzické osoby tvořící domácnost může poplatek platit jedna oso-
ba. Poplatek je možné zaplatit bezhotovostním bankovním převodem nebo složením na bankovní účet číslo 
156884703 / 0300 vedený u ČSOB nebo číslo 123-242580247 / 0100 vedený u KB či hotově nebo platební kar-
tou na radnici městyse Liteň. Variabilní symbol je čp./ev.č. /parcelní číslo nemovitosti.  
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NAPSALI JSTE NÁM: Reakce na stížnost Jana Nolče 
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Na 31. května připadá 300. výročí blahořečení Jana Nepo-
muckého, jehož socha zdobí výklenkovou kapli v naší hřbi-
tovní zdi. Je jednou z 66 tisíc soch, které má tento světec po 
celém světě. Rádi bychom kapli se sochou opravili, a proto 
jsme vyhlásili veřejnou sbírku. Budeme vděční za jakýkoliv 
drobný příspěvek. V tomto článku vás seznámíme s životem 
a odkazem celosvětově nejznámějšího českého světce. 

Jan Nepomucký se narodil kolem roku 1340 v Pomuku, který 
náležel nedalekému cisterciáckému klášteru pod Zelenou 
horou. Dnes se městečko vzdálené asi 30 kilometrů jižně od 
Plzně jmenuje Nepomuk. Janův otec byl v Pomuku rychtá-
řem, o matce není nic známo. Po studiích u cisterciáků ode-
šel studovat na pražskou univerzitu.  
 Roku 1389 byl jmenován generálním vikářem a ocitl se 
přímo v centru mocenského boje mezi církví a Václavem IV. 
Ten rozhodně nebyl jako jeho otec Karel IV. Na rozdíl od něj 
neměl vřelý vztah k církvi a nedělal si velkou hlavu  
s morálkou. Asketický vikář Jan proto neměl krále příliš  
v lásce a vše se ještě zhoršilo, když si Václav IV. usmyslel, že 
zřídí nové biskupství v Kladrubech, kam dosadí svého člově-
ka, aby omezil moc arcibiskupa. Jeho plán nevyšel, protože 
Jan jako generální vikář potvrdil listinu, kterou byl jmenován 
opat blízký arcibiskupovi. Král zuřil a Jan skončil na muči-
dlech. Utrpení nepřežil a královi poskoci jeho tělo hodili  
20. března 1393 z dnešního Karlova mostu do Vltavy. Po čty-
řech týdnech ho našli rybáři zachycené na pravém břehu 
Vltavy (v místech, kde dnes stojí základní škola a gymnázium 
v Dušní ulici), kolem hlavy Jana se přitom vznášelo pět světel. 
Rybáři tělo předali bratrům Křížovníkům s červeným srdcem, 
kteří jej s úctou odpovídající jeho hodnosti pochovali v koste-
le sv. Kříže většího. Václavu IV. zabití Jana z Pomuka nakonec 
symbolicky zlomilo vaz – v roce 1400 byl zbaven titulu řím-
ského krále, jedním z důvodů byla právě tato vražda.  
Svatojanská legenda 
Mučednická smrt Jana Nepomuckého nebyla zapomenuta 
díky populární Kronice české z roku 1541. Václav Hájek z Li-
bočan v ní představil Jana jako důvěrníka či zpovědníka krá-
lovny Žofie, který zemřel, protože nechtěl prozradit zpovědní 
tajemství. Tato legenda ovšem nikdy nebyla historicky dolo-
žená. V 17. století začal kult Jana Nepomuckého vzkvétat. 
Jeho centrem stal zejména hrob ve Svatovítské katedrále, 
kam byly jeho ostatky uloženy v roce 1416. Roku 1683 byla 
na pražském mostě, nyní Karlově, vztyčena bronzová socha 

Jana Nepomuckého odlitá v Norimberku podle dřevěné so-
chy od Jana Brokofa. První kostel byl Janu Nepomuckému 
zasvěcen v roce 1708 v Hradci Králové. V té době vrcholily 
snahy o kanonizaci Jana Nepomuckého, ke které se Řím sta-
věl zpočátku skepticky. I díky barvitému životopisu Jana Ne-
pomuckého z pera jezuity Bohuslava Balbína se podařilo 
pražskému arcibiskupovi Františku Ferdinandu Khünburgovi 
zahájit 15. května roku 1715 beatifikační proces. V tento den 
se v Praze poprvé konaly vodní slavnosti Navalis k poctě Jana 
Nepomuckého. Dne 31. května 1721 prohlásil papež Inocenc 
XIII. Jana za blahoslaveného. Následujícího roku byl zahájen 
kanonizační proces a dne 19. března 1729 prohlásil Benedikt 
XIII. kanonizační bulou Christus Dominus Jana za svatého. 

Sochy Jana najdete na celém světě 

V době národního obrození v 19. století se objevily dohady, 
že kult Jana Nepomuckého uměle vytvořili jezuité jako ná-
stroj protireformace a kritici poukazovali na vylepšený živo-
topis Jana Nepomuckého od Bohuslava Balbína. Historik Jo-
sef Pekař se ovšem domnívá, že Balbín přibásnil životopis ne 
proto, že byl jezuita, ale český vlastenec. Jistě by ho tedy 
potěšilo, že svým životopisem přispěl ke zrodu českého svět-
ce oblíbeného po celém světě. Jeho oblibu dokazuje počet 
jeho ztvárnění po celém světě – celkem 66 tisíc. Sochy s pěti 
hvězdami kolem svatozáře můžete najít kromě České repub-
liky i na dalších místech v Evropě i v latinské Americe. Vznika-
ly od baroka a zobrazovaly smyšlený vzhled světce.  

Z NAŠÍ HISTORIE: Legenda svatého Jana Nepomuckého  

Pokračování na další straně 

 

Nejznámější socha sv. Jana Nepomuckého v České republice 
se nachází na Karlově mostě. FOTO: Tomáš Krist 

 

Tělo sv. Jana Nepomuckého na břehu Vltavy na obraze Fran-
tiška Xavera Palka z doby kolem roku 1760.  



Skutečnou podobu zrekonstruovali vědci v Brně 

Jak Jan Nepomucký skutečně vypadal zrekonstruovali v roce 
2019 odborníci z Centra kulturní antropologie Moravského 
zemského muzea v Brně. Jejich úsilí korunovalo odlití bron-
zové busty znázorňující jeho skutečnou podobu. Tu antropo-
logové určili z metrické, kresebné a fotografické dokumenta-
ce po profesoru Emanuelu Vlčkovi a jeho výzkumu světco-
vých ostatků z roku 1972. 
 Kult Jana Nepomuckého kromě jeho soch udržovaly také 
svatojánské slavnosti Navalis, které se v Praze konaly poprvé 
v roce 1715 a obnoveny byly roce 2009. Slaví se vždy  

15. května v předvečer svátku svatého Jana Nepomuckého. 
Součástí oslav je regata veslic na Vltavě, ohňostroj a otuži-
lecké plavání, které se letos neuskutečnily. 
 Až do konce listopadu probíhají oslavy v rodišti Jana Ne-
pomuckého — v Nepomuku. Jejich součástí jsou výstavy, 
přednášky, vycházky a putování. Ve dnech 18. až 22. srpna je 
plánována pěší pouť z Karlova mostu do Nepomuka, pro děti 
je od 1. května do 31. října připravena venkovní pátrací hra 
Za tajemstvím sv. Jana. Více na www.svatynepomuk.cz. 

Kudy z nudy 

Pokračování ze strany 10 
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Markéta Reszczyńská 

TIP NA VÝLET: Nepomuk a zámek Zelená hora  

Z NAŠÍ HISTORIE: Legenda svatého Jana Nepomuckého  

S potěšením sledujeme, že nejen současným obyvatelům, 
ale i rodákům, kteří již v Litni nežijí, lidem ze sousedních 
obcí i z celé České republiky a dokonce i ze zahraničí není 
lhostejný osud kaple sv. Jana Nepomuckého a rozhodli se 
finančně přispět na její záchranu. 
Dosud jsme na opravu kaple vybrali téměř 70 tisíc, včetně 
prvních příspěvků z dobrovolného vstupného na ZUŠ Open a 
od neziskové společnosti Zámek Liteň. Ve sbírce činil nejvyšší 
příspěvek 10 000 korun a nejnižší 1 Kč – nicméně v tomto 
případě se nejednalo o příspěvek, ale o testovací platbu pro 
QR kód. Je celkem zajímavé, co vede lidi k určení výše přispí-
vané částky. Kupříkladu jeden liteňský rodák, žijící už jinde, 
zjišťoval, jaký je aktuální stav sbírky, a protože má rád pěkná 

čísla, chtěl přispět takovou částku, která výsledné finance 
hezky zaokrouhlí – to bylo jeden březnový pátek. Hned  
v pondělí mu ale jeden z liteňských občanů rozboural jeho 
plány „vtipným“ příspěvkem ve výši 1 234,56 Kč. A celé to až 
neuvěřitelně završila ČSOB, když koncem března připsáním 
kladných úroků ve výši 0,44 Kč, částku opět zarovnala! 
 Moc děkujeme všem dárcům a dárkyním za dosavadní 
příspěvky! A protože sbírka stále běží (296542174/0300), 
budeme rádi, pokud nám pomůžete nejen příspěvkem, ale 
i sdílením informací o této akci mezi vašimi blízkými a známý-
mi. 
 
  

Finance na opravu kaple šplhají již k 70 tisícům Kč! 

Zveme vás do rodiště sv. Jana Nepo-
muckého — do města Nepomuku, kde 
můžete navštívit zámek Zelená Hora,  
v němž byl nalezen Rukopis zelenohor-
ský a kde se odehrává Švandrlíkův ro-
mán Černí baroni. 
Do Nepomuku vzdáleného asi 50 kilo-
metrů jižně od Plzně můžete jet i vla-
kem. Hlavní nepomucké náměstí nese 
jméno Augustina Němejce (1861–1938), 
nejvýznamnějšího malíře Plzeňska pře-
lomu 19. a 20. století a autora opony 
plzeňského Divadla J. K. Tyla. Na náměs-
tí, v místě, kde kdysi pravděpodobně 

stával rodný dům, stojí jemu zasvěcený 
majestátní barokní chrám. Malému ol-
táři uprostřed kostela se říká Janova 
kolébka.  
 Nejlákavější památkou Nepomucka 
je samozřejmě zámek Zelená Hora, 
vzdálený od náměstí asi 1,5 kilometru. 
Zámek se letos poprvé trvale otevře 
zvídavým návštěvníkům, kteří mohou 
obdivovat jak samotný zámek, tak i no-
vou výstavu Černí baroni, která vychází 
ze stejnojmenného a právě na Zelené 
Hoře zfilmovaného románu Miloslava 
Švandrlíka. Celý areál zdobí velkoformá-

tové fotografie z filmu a nápisy typu 
„Plány revanšistů zhatí naši vepři bou-
belatí“. Pod zámkem, na místě, kde se 
tyto scény skutečně natáčely, narazíte 
dokonce na živé vepře. Otevřeno je kaž-
dý pátek, sobotu a neděli od 10 do 19 
hodin, a to až do 30. srpna. 
 Mezi další zajímavá místa Nepomu-
ku patří Zelenohorská pošta s muzeem 
historických automobilů a motocyklů. 
Rodiny s dětmi mohou navštívit nepo-
mucký zábavní park Pyramida nebo 
muzeum modelové železnice v nedale-
ké Vrčeni. 

Hana Lukešová, místostarostka 



Liteňské zrcadlo vydává Úřad městyse Liteň. Registrace: MK ČR 23383. Redakční rada: Markéta Reszczyńská, Hana 
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Vladimír Větrovský, kino Liteň 

Co dneska večer? Zajdeme do kina! 

Režisér Tomáš Vorel dokončuje ve studiu svůj nový film Cesta 
domů pro uvedení v kinech. Snímek navazuje na předešlé 
filmy Cesta z města a Cesta do lesa, udělá z nich společnou 
trilogii a završí osudy všech hlavních postav.  

Zemědělskou rodinu Papošů opět hraje Bolek Polívka a Eva 
Holubová (na snímku dole), rodinu přistěhovanou z města na 
venkov znovu ztvární Tomáš Hanák (na fotografii nahoře)  
a Barbora Nimcová, v roli revírníka Ludvy se vrátí Tomáš Vorel 
jr. a Lucie Šteflová jako jeho žena. Objeví se i Milan Šteindler 
jako vypečený předseda myslivců. Příznivci obou předešlých 
filmů nebo celkové tvorby a poetiky režiséra Tomáše Vorla, 
mohou film Cesta domů podpořit a přispět na dokončovací 
práce prostřednictvím služby Donio. „Já do toho dal všechno, 
talent, schopnosti i nasazení, a tak bych teď čekal taky od vás, 
že do toho dáte všechno. Nebo aspoň trochu,“ vyzývá v dopro-
vodném videu diváky Tomáš Hanák. 
 Natáčení filmu trvalo celý jeden rok od léta do léta, aby 
tvůrci zachytili přírodu a život na vsi ve všech ročních obdobích. 
Stejně jako předchozí dva filmy volné trilogie, i Cesta domů 
vznikala v téměř nedotčené oblasti okolí Rabštejna nad Stře-
lou. Zároveň odtud pochází i samotný scénář k filmu. „Scénář 
jsem dal dohromady z příběhů a historek, které jsem tady sly-
šel nebo sám zažil. Při psaní mi pomáhali místní sedláci, lesníci 
a myslivci,“ vysvětluje Tomáš Vorel. 
 Oba filmy Cesta z města a Cesta do lesa jsou zdarma a legál-
ně k vidění na YouTube kanále Vorel Film, kde mají dohromady 
přes dva miliony zhlédnutí.  
 Producentem filmu je Bontonfilm Studios s.r.o., koprodu-
centem je Česká televize a innogy Česká republika a.s.. Snímek 
vzniká za podpory Plzeňského kraje.  

Tak jako ostatní kina i naše kino liteňské otevírá! Jsme 
právě ve finální části prací na rekonstrukci sálu. Instaluje-
me zvukovou aparaturu a ladíme poslední detaily pře-
vážně v elektroinstalaci a zapojení promítací techniky. 
Pokud vše půjde hladce, je plán takový, že zkušební veřej-
nou projekci nastartujeme ve středu 16. června  
v 19:00. Budete si tedy konečně moci vychutnat film na 
velkém plátně a s prostorovým zvukem. 
Další projekce budou následovat pro děti vždy v pátek  
a v sobotu od 17:00 a pro dospělé publikum v pátek, v so-
botu a ve středu od 19:00. A to nejlepší: do konce června 
bude vstup zdarma! Půjde převážně o již odvysílané  
a starší tituly, které již distributoři nenabízí, ale kdo by si 
rád nezavzpomínal? Sledujte proto prosím webové stránky 
kina www.kinoliten.cz anebo náš facebookový profil  
(v době uzávěrky zpravodaje ještě na programu pracuje-
me). Již teď ale můžeme s jistotou vyhlásit, že budeme po-
kračovat v uvádění premiérových filmů tak jako dříve, 
a to od začátku července. 
 Dále v naší galerii V okně, jak pracovně nazýváme pro-
stor za oknem nalevo od vchodu bude k vidění nová výsta-
va. Tentokrát půjde o práce žáků ze ZŠ F. J. Řezáče v Litni 
na téma „džungle“. Jde o soutěžní práce dětí vytvořené pro 
výtvarnou soutěž, kterou vyhlásila ZUŠ v Řevnicích. K vidění 
bude V okně kdykoliv od začátku června bez omezení. 
 Je pravda, že je potřeba dodržet určitá hygienická opat-
ření (viz níže), ale na respirátory jsme si už tak nějak všichni 
zvykli, testovaní jsme každou chvíli i kvůli tomu, abychom 
třeba mohli jen zajít na pivo a o vakcínách ani nemluvě. 
Takže když už se hraje, zajdeme do kina! 

Pravidla a doporučení pro návštěvu kina  
Filmové projekce se mohou konat. Kapacita hlediště mů-
že být zaplněna nejvýše z 50 % a celkový počet přítom-
ných osob nesmí uvnitř přesáhnout  500 a venku 1000 
osob. Všichni diváci musí být usazeni, tak aby mezi nimi 
bylo alespoň jedno neobsazené sedadlo (s výjimkou osob 
z jedné domácnosti). 

Při příchodu musí všichni diváci prokázat splnění jedné  
z následujících  podmínek: 

−  doložit negativní RT-PCR test starý nejvýše 7 dní, 

−  doložit negativní POC (tzv. antigenní) test starý nejvýše 
72 hodin, 

−  doložit prodělání laboratorně potvrzeného onemocně-
ní covidem-19 v době ne delší než 180 dnů přede dnem 
konání akce, 

−  aplikaci alespoň první dávky očkování proti covidu-19, 
přičemž od této dávky musí uběhnout nejméně 22 dní. 

Navíc všichni přítomní musí mít po celou dobu nasazený 
respirátor bez výdechového ventilu min. třídy FFP2 
(KN95/ N95). V hledišti není možné konzumovat jídlo ani 
nápoje. 

Zdroj: covid.gov.cz 

Tomáš Vorel chystá do kin Cestu domů 


